
اخبار كشور

چطور فراموش کنیم آقای رشیدپور؟
رضا رشیدپور در حالی ساز بازگشت به آنتن رسانه ملی را کوک کرده - و 
برخی خبرها نیز حکایت از این بازگشت دارد- که هنوز هم مطالبش علیه نظام 

و در حمایت آشوب های سال 1401 خودنمایی می کنند!
این مجری که بارها با صداوســیما قهر کرده و دوباره برگشــته، در حالی 
که همه وجودش از نظام اسلامی و سازمان صداوسیماست، پاییز سال 1401 
در اوج آشــوب ها مطالبی را در جهت فتنه و حمایت از اغتشاشــات و اراذل و 
اوباش اغتشاشگر منتشر می کرد. همین الان اگر سری به صفحات رسمی رضا 
رشیدپور در شبکه های اجتماعی بزنیم، می بینیم که او برای خیلی از نمادهای 

آشوب به خیال خود، ادای دین کرده است! 
خوشبختانه، حداقل کارکرد مثبت فضای مجازی این است که چهره واقعی 
خیلی افراد را رو می کند. بله، توئیت ها و مطالب اینســتاگرامی شما فراموش 

نمی شود آقای رشیدپور! 
خبر رئیس  صداوسیما

درباره زمان پخش سریال »سلمان فارسی«
رئیس  سازمان صداوسیما در نخستین روز فیلمبرداری فصل دوم مجموعه 
تلویزیونی »ســلمان فارسی« ضمن بازدید از پشت صحنه ضبط این مجموعه 
گفت: تلاش ســازمان صداوســیما بر این اســت که کار با همان نظم و نسق 

پیش بینی شده و طبق برنامه و باقدرت پیش برود. 
 پیمــان جبلی رئیس  رســانه ملی با بیــان اینکه مجموعــه تلویزیونی
»ســلمان فارســی« و فصل دوم این مجموعه از چند جهت از اهمیت بالایی 
برخوردار است، افزود: نخست این که برای اولین بار در تاریخ تلویزیون و سینما،  
نمایی از ایران باستان به تصویر کشیده می شود و با ساخت وساز بسیار خوبی 
که انجام شده، دســتاورد بزرگ مجموعه سلمان و دکورهای مربوط به ایران 

باستان جالب توجه اند.
جبلی با  اشاره به این  که شروع کل مجموعه سلمان فارسی از همین فصل 
خواهد بود و داستان سلمان از همین جا شروع می شود و به همین خاطر باید 
از جذابیت خوب و ضرب آهنگ و داستان قوی برخوردار باشد تا از ابتدا بتواند 
مخاطب را جذب کند خاطرنشان کرد: خداوند را شاکرم که با زحمات مجموعه 
عوامل، این کار ارزشمند ، شاهد شروع قوی تر فصل ایران این مجموعه هستیم.
 وی همچنیــن گفت: تنها در برداشــت ســکانس های امــروز نزدیک به
۶00 هنرور و بازیگر مشغول کار بودند که نشان می دهد کار بسیار سنگینی است.

رئیس  رسانه ملی با  اشاره به اینکه تولید مجموعه سلمان فارسی با این ابعاد 
گسترده در شرایط سخت و گرمای 40 درجه با لباس ،  گریم و شرایط دشواری 
در حال انجام اســت گفت: از همه عوامل تشکر می کنم و به آقای میرباقری ، 
کارگردان این مجموعه عظیم بابت رهبری بسیار خوب این کار تبریک می گویم.

یک جشنواره آمریکایی دیگر
به خاطر اعتصاب فلج شد

پخش تلویزیونی اهدای جوایز امی ۲0۲۳ به طور رســمی به ژانویه ۲0۲4 
موکول شد.

به گزارش مهر به نقل از  هالیوود ریپورتر، به امید حل شــدن دو اعتصاب 
بزرگ  هالیوود، هم پخش زنده تلویزیونی مراســم امی روزانه از شبکه فاکس 

و هم مراسم از پیش ضبط شده هنرهای خلاقانه امی تا ژانویه عقب افتاد.
زمانی که این مراسم هر سال برگزار می شود سپتامبر)شهریور( است؛ اما 
آکادمی هنرهای تلویزیون آمریکا به امید اینکه حل وفصلی برای اعتصاب های 
انجمن های صنفی  هالیوودی رقم بخورد این مراســم را تا ژانویه)دی ماه( عقب 

 انداخت.
پــس از چند هفته مذاکره بیــن آکادمی تلویزیون و شــبکه فاکس که 
پخش کننده تلویزیونی امی اســت، تاریخ جدید برای جوایز امی دوشنبه، 1۵ 
ژانویه )۲۵ دی( ساعت ۸ بعدازظهر انتخاب شد. در این زمان نزدیک به ۵ ماه 

از آخرین رای گیری برای تعیین برندگان می گذرد.
با وجود دو اعتصاب انجمن نویسندگان و انجمن بازیگران، رای گیری امی 
طبق برنامه پیش می رود و دور نهایی از 1۷ آگوســت شروع می شود و تا ۲۸ 

همین ماه ادامه می یابد.
یک برنامه جایگزین برای عقب نینداختن مراسم امی، پخش تلویزیونی بدون 
حضور نویسندگان بود، اما اعتصاب بازیگران و غیبت آنها، به تعویق  انداختن این 
مراسم را اجتناب ناپذیر کرد. برخی خواستار تعویق کمتری بودند و ماه نوامبر 
را زمان مناسب تری می دانستند، اما میزهای خالی مذاکره نشان می دهد امید 

بستن به تعویقی کوتاه تر نابخردانه است.
اتحاد تهیه کنندگان فیلم و تلویزیون 101 روز پس از شروع اعتصاب تنها 
یک بار با نویســندگان دیدار کــرده و از زمانی که اعتصاب دوم یعنی اعتصاب 
بازیگران در 1۲ جولای آغاز شــد هم سکوت کامل بین استودیوها و بازیگران 

برقرار بوده است.
همه این به تعویق افتادن ها بیشترین تاثیر را بر مراسم امی سال بعد به جای 
می گذارد زیرا ۳ ماهه اول انتخاب ها موقعیت بســیار شلوغی را ایجاد می کند. 
گلدن گلوب، که به تازگی توسط دیک کلارک پروداکشنز و الدریج خریده شده 
هنوز هم قرار است ماه ژانویه برگزار شود. در ماه ژانویه جوایز انتخاب منتقدان 

هم چهاردهمین دوره خود را برگزار می کند.
بیانیه شورای ارزشیابی و نظارت بر نمایش 

در واکنش به یک تخلف
شــورای ارزشیابی و نظارت بر نمایش در بیانیه ای تأکید کرد انتشار بدون 
مجوزِ تیزر تبلیغاتی نمایــش »خانوم« در فضای مجازی که حتی ارتباطی با 
محتوا و شیوه اجرایی این اثر هم ندارد، در حال پیگیری است و با عوامل این 

اقدام، برخورد قانونی خواهد شد.
در متن بیانیه شورای ارزشیابی و نظارت بر نمایش آمده است: »شورای 
نظارت و ارزشیابی نمایش، توجه و احترام به قانون را از طرف همه گروه های 
نمایشــی لازم می داند و با عواملی که بــدون توجه به قوانین، مبادرت به 
ساخت و پخش کلیپ های تبلیغاتی نامتعارف، غیرفرهنگی و برخلاف عرف 
اجتماعی و بدون در نظر مقررات شــورا )خواه عمدی یا ســهوی( کنند و 
اقدام شان باعث تشویش اذهان عمومی شود، برخورد مناسب قانونی خواهد 
کــرد. موضوع پخش کلیپ بدون مجوز نمایش »خانوم« نیز که به صورت 
عمدی و یا سهوی پخش شده، از جمله مواردی است که در حال پیگیری 
از طرف این شــورا قرار دارد و کارگردان و تهیه کننده این اثر به شــورای 
نظارت بر نمایش فراخوانده شــده اند. شایان ذکر است پیگیری های اولیه 
انجام شده توســط کارشناسان شورای نظارت و ارزشیابی نمایش و روابط 
عمومی اداره  کل هنرهای نمایشــی، بیانگر این موضوع است که محتوا و 
ایده کلیپ منتشر شده، هیچ شباهت و ارتباطی با متن، شیوه و محتوای 
اجرای نمایش »خانوم« نداشــته و بازیگران آن  هم از عوامل این نمایش 
نیستند. با این  حال، با توجه به پخش بدون مجوز این تیزر تبلیغی توسط 
عوامل نمایش »خانوم« بدون توجه به الگوهای اخلاقی و محتوایی تاکید 
شــده در مقررات و شیوه نامه های شورای نظارت و ارزشیابی نمایش، این 
موضوع به طور جدی پیگیری و بررسی خواهد شد و نتیجه در اولین فرصت 

در اختیار افکار عمومی قرار خواهد گرفت.«
نخستین سالن سینمایی شهرستان جاسک

به بهره برداری رسید
نخستین سالن ســینمایی شهرستان جاســک با حضور وزیر فرهنگ و 
ارشاد اسلامی و فرمانده نیروی دریایی ارتش در منطقه دوم دریایی ولایت به 

بهره برداری رسید.
نخستین سالن سینمایی شهرستان جاسک که توسط نیروی دریایی ارتش 
در مجتمع فرهنگی شــهدای نداجا ساخته و تجهیز شده و قابل استفاده برای 
عموم مردم شریف این شهرستان اســت، صبح دیروز)جمعه( در منطقه دوم 

دریایی ولایت به بهره برداری رسید.
در مراسم افتتاح این سالن سینمایی، محمدمهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ 
و ارشاد اسلامی، امیر دریادار شهرام ایرانی فرمانده نیروی دریایی ارتش و برخی 

مسئولان لشکری و کشوری استان حضور داشتند.
در این مراسم نخستین فیلم 140۲ با موضوع نیروی دریایی ارتش به نام 
»دریادار« )به تهیه کنندگی مجید اخوان(، تولید شده در نیروی دریایی ارتش 

برای حاضران در این مراسم اکران شد.

شهیدمدافعحرم،احمدرضایی)ره()وصیتنامه(: مادرم! 
می دانم که موقع رفتن من خیلی نگران بودید ولی هر وقت 

دلت یاد عزیزانت کرد، حتما حضرت زینب)س( را یاد کن.

هدیه به خوانندگان

صفحه 3
شنبه ۲۱ مرداد ۱۴۰۲ 
۲۵ محرم ۱۴۴۵ - شماره ۲33۶۹

اخبار ادبی و هنری

رئیسیدرنشستویژهاعضایشورایتوسعهسیستانوبلوچستانتأکیدکرد

تأمین اعتبار برای آبرسانی به سیستان و بلوچستان
 و خط ریلی زاهدان- چابهار

ترقی:

محاسبه های اصلاح طلبان همیشه
تفاوت فاحشی با واقعیت های موجود در كشور دارد
ترقیاظهارداشت:متأسفانهمحاسبههایاصلاحطلبان
همیشهتفاوتفاحشــیباواقعیتهایموجوددرکشور
داردوبرهمیناساستحلیلهایکاملااشتباهیهمانجام

میدهند.
حمید رضا ترقی قائم مقام حزب موتلفه اسلامی در گفت وگو با 
مهر، درخصوص بیانیه منتشر شده از سوی اصلاح طلبان درخصوص 
تحریم انتخابات و نتیجه تحلیل  اشتباه آنان اظهار داشت: متأسفانه 
محاســبه های اصلاح طلبان همیشه تفاوت فاحشی با واقعیت های 
موجود در کشور دارد و بر همین اساس تحلیل های کاملًا  اشتباهی 
هم انجام می دهند. این باعث می شــود که ایــن افراد نه تنها در 
مسیر و خواســت مردم قرار نگیرند بلکه در برابر خواست و اراده 

آنان قرار بگیرند.
وی افزود: اســتقبال نخبگان جامعه برای پذیرش نمایندگی 
مردم در مجلس شورای اسلامی نشان دهنده این است که نسبت 
به دوره های گذشــته امید مردم نسبت به حل مشکلات کشور از 
طریق مجلس و دســتگاه قانون گــذاری افزایش پیدا کرده و این 
امیدواری ناشــی از کارکرد درســت مجلس و تأثیرگذاری آن بر 
 روند تصمیم گیری های کشــور و بنیان گــذاری مراحل اجرایی

است.
این فعال سیاســی اصولگرا اظهار داشت: برخلاف نظر برخی 
اصلاح طلبان تندرو که موضع گیری های ناامیدکننده ای از خودشان 
بروز می دهند بســیاری از مردم و نخبگان کشــور که در مرحله 
پیش ثبت نــام داوطلبی مجلس ثبت نام کرده اند، چراکه معتقدند 
در شرایط کنونی تنها راه رفع مشکلات و بهبود وضعیت کشور از 
طریق مجاری قانونی و با کمک نخبگان است تا آینده خودشان را 
بسازند. نقش مردم در حل مشکلات کشور هر روز بیشتر می شود 
بنابرایــن اصلاح طلبان هم ناچار خواهند بود به زودی نســبت به 

ثبت نام اقدام کنند و این کار را خواهند کرد.
بسیاری از اصلاح طلبان به بیانیه منتشر شده در روزهای اخیر

 اعتقادی ندارند
ترقی در ادامه درخصوص اختلافات بین افراد احزاب اصلاح طلب 
و انتقاد حزب کارگزاران از تغییرات اخیر در ریاست جبهه اصلاحات 
بیان داشت: اصولاً اختلاف بین نیروهای اصلاح طلب بسیار جدی 
است و کلًا بسیاری از اصلاح طلبان به بیانیه منتشر شده در روزهای 
اخیــر اعتقادی ندارند و معتقدند که باید در انتخابات حضور فعال 

داشته و از طریق صندوق دیدگاه های خود را دنبال کنند.
وی گفت: یک بخش محدودی از این احزاب منزوی هستند و از 
ابتدا هم با مبانی نظام اختلاف نظر جدی داشــتند. آنان بیشتر این 
نوع موضع گیری ها را اتخاذ می کنند ولی بســیاری از تشکل های زیر 
مجموعه اصلاح طلبان چنین باوری ندارند و اعتقاد دارند اگر با صندوق 
رأی قهر کنند و به سمت تحریم انتخابات پیش بروند جایگاه مطلوب 
سیاســی در جامعه نخواهند داشت؛ برای همین آنها خواستار چنین 
چیزی نیســتند و بخش کوچکی از اصلاح طلبان که ساختارشــکن 

هستند بیانیه های اینچنینی منتشر می کنند.
جریان تندرو اصلاح طلب با رفتار افراطی

 همیشه در پازل دشمن بوده
قائم مقــام حــزب موتلفــه اســلامی در ادامــه درخصوص 
جهت گیری هــای سیاســی اصلاح طلبــان گفت: جریــان تندرو 
اصلاح طلب که رفتار افراطی نســبت بــه حاکمیت و نظام دارد و 
همیشــه در پازل دشمن بوده اینها جایگاهشــان را در بین بدنه 
اصلاح طلب جامعه که تمایل دارند و می خواهند از طریق راه های 
مســالمت آمیز و قانونی دیدگاه های خودشــان را به مرحله اجرا 

دربیاورند جایگاهی ندارند.
وی ادامــه داد: عدم پیروی بدنــه جامعه از این گروه خاص و 
منزوی در این انتخابات کاملًا مشخص می شود و اصلاح طلبان تندرو 
باید این را درک کنند که دیگر این موضع گیری هایی که بیشتر هم 
به نفع دشمن است، وعده های پوچی بوده که به مردم داده اند و تا 
الان هیچ کدام تحقق پیدا نکرده اســت. آنها دیگر طرفداری حتی 
بین نیروهای اصلاح طلب و منتقد شرایط موجود جامعه هم ندارند 

و باید آینده خود را در یک انزوای سیاسی ببینند.
فعال سیاسی درباره آینده انتخابات پیش رو تاکید کرد: به نظر 
من انتخابات پرشــور و خوبی در پیش رو داریم و مشخص است 
که رقابت تنگاتنگی بین شرکت کننده ها خواهد بود. در شهرهای 
کوچک رقابت بیشــتر خواهد بود. در بعضی از شــهرهای کوچک 
مشــارکت بالای ۷0 درصد را خواهیم داشــت در عین حال بقیه 
شــهرها هم درصد مشارکت بالا می شــود. در مجموع به نظر من 
مشــارکت در این دوره قطعاً بالا خواهد بود زیرا کاهش مشارکت 
مردم تا الان ناشی از عملکرد غلط مجریان قبلی بوده ولی مجریان 
و مسئولین کنونی کشور عملکرد خوبی داشته اند. به گزارش مهر، 
قبل از شروع پیش ثبت نام انتخابات جبهه اصلاحات در بیانیه ای 
مدعی شد که »شرایط اجتماعی، شرایط مناسبی نیست و با توجه 
به این شرایط نمی تواند مردم را ترغیب به شرکت در انتخابات کند 
و اگــر هم کند از طرف مردم پاســخ مثبتی نخواهد گرفت.« این 
پیش بینی اصلاح طلبان در حالی است که مرحله پیش ثبت نام ها 
با اســتقبال خوبی از ســوی مردم و نخبگان جامعه مواجه شده 
اســت به طوری  که رکورد ثبت نام دوره قبل انتخابات مجلس در 

روز سوم پیش ثبت نام ها شکسته شد.

عضو گروهک تروریستی داعش
در سراوان دستگیر شد 

فرماندهانتظامیسیســتانوبلوچستانازشناساییو
دستگیریعضوگروهکتروریستیداعشدرشهرستان

سراوانخبرداد.
ســردار دوســتعلی جلیلیان به ایرنا گفت: بــا انجام اقدامات 
اطلاعاتی و تخصصی مشــخص شد عضوی از گروهک تروریستی 
داعش در یکی از محلات شهرستان سراوان ساکن شده است. در 
ادامه پس از رصد لحظه ای اقدامات و تحرکات این فرد، ســرانجام 
مخفیگاهش شناسایی و با اشراف دقیق اطلاعاتی طی یک عملیات 
منسجم و هماهنگ با سربازان گمنام امام زمان)عج( در فرماندهی 
انتظامی و اداره اطلاعات، فرد داعشی در سطح شهرستان سراوان 

دستگیر شد.
وی افزود: در تحقیقات اولیه مشــخص شد این فرد که دارای 
تابعیت ایرانی است و با یک برنامه ریزی هدفمند در این منطقه به 

تبلیغ برای گروهک تروریستی داعش اقدام می کرده است.

پیروی از هوای نفسانی ریشه در جهل دارد
»ظالمــان و کافران، جاهلانه از هــوای نفس خود پیروی 
می کنند)و از هدایت محروم می مانند، زیرا حرکت آنها عالمانه 
نیســت( و کســی را که خداوند گمراه کرده است، چه کسی 
می تواند هدایت کند؟ و برای آنها هیچ یار و یاوری نیست!«.
روم- ۲۹

در پرتو وحی

درجلسهشــورایتوسعهسیستانو
رئیس باحضور اعتبار تأمین بلوچستان
جمهوربرایطرحهایآبرســانیاستان،
پیگیریاعتباراتمربــوطبهخطریلی
به بخشیدن ســرعت زاهدان-چابهار،
طرحهایاشتغالزاییازجملهفعالکردن

معادناستانموردبررسیقرارگرفت.
نشســت ویژه اعضــای شــورای راهبردی 
توسعه استان سیستان و بلوچستان در حضور 

رئیس جمهور برگزار شد.
آیت الله ســید ابراهیم رئیسی در این نشست 
که عصر پنجشنبه برگزار شد، با  اشاره به خدمات 
برجســته ای که در طول دوران انقلاب اسلامی 
برای توســعه و آبادانی این استان صورت گرفته 
است، بر ضرورت استمرار این خدمات تاکید کرد و 
گفت: استفاده از ظرفیت ها و استعدادهای برجسته 
مردمی برای سرعت بخشــیدن به روند توسعه 

استان باید بیش از پیش مورد توجه قرار گیرد.
رئیس جمهــور تفویض اختیــارات ویژه به 
اســتاندار سیســتان و بلوچســتان برای حل 
مشکلات و پیشبرد امور استان را ضروری دانست 
و بر تداوم هماهنگی همه مدیران اســتان برای 

رفع مشکلات تاکید کرد.
در این جلســه تأمین اعتبار برای طرح های 
آبرسانی اســتان، پیگیری اعتبارات مربوط به 
خط ریلی زاهدان-چابهار، سرعت بخشیدن به 
طرح های  اشتغالزایی از جمله فعال کردن معادن 

استان، تخصیص بودجه برای توسعه فعالیت های 
فرهنگی و همچنین برگزاری جلسات هماهنگی 
برای هم افزایی بین مناطق آزاد، اســتانداری و 
ستاد توسعه سواحل مکران طرح و مورد بررسی 

قرار گرفت.
تســریع در رسیدگی به مســائل ناشی از 
حوادث سال گذشته زاهدان و پرداخت خسارت 
آسیب دیدگان نیز از جمله موارد مورد تاکید بود.

پیاده روی اربعین 
حرکتی تمدنی در برابر نظام سلطه

آیت الله ســید ابراهیم رئیسی پنجشنبه در 

جلسه فعالان مردمی ســتاد اربعین، زیارت و 
پیاده روی اربعین را حرکتی تمدنی دانست که با 
اتحاد ملت ها در برابر نظام سلطه، امروزه به نماد 
تحول و جلوه شاخص مقاومت تبدیل شده است.

وی در این جلسه با قدردانی از همه زحمات 
و تلاش هایی که در ســال های گذشــته برای 
برگزاری مراســم اربعین صورت گرفته اســت، 
بر بهره گیری از همه تجارب  اندوخته شــده و 
همچنین به کارگیری همه ظرفیت های موجود، 
به ویژه ظرفیت عظیم مردمی برای هرچه باشکوه 

و دلنشین تر برگزار شدن آن، تأکید کرد.

رئیس جمهور همچنین کارکرد اصلی زیارت 
و پیاده روی اربعین را جامعه  سازی و تمدن  سازی 
قرآنی آن دانست و بر فراهم کردن پشتیبانی های 
لازم و کمــک به تقویت ظرفیت های معنوی و 
فرهنگی و همراهی و همدلی دولت و ملت ایران 
 و عــراق برای کمک به تســهیل زیارت زائران

تأکید کرد.
رئیســی، با  اشــاره به نقش مؤثــر مردم و 
نیروهای مردمی و جهادی در برگزاری پیاده روی 
اربعین، از فعال کردن شورای راهبردی اربعین با 
محوریت فعالان و تشکل های مردمی، با حضور 
فعالان با تجربه مردمی و شــخصیت های مورد 

اعتماد استقبال کرد.
وی برجسته شدن نقش مردم در برگزاری 
مراســم اربعین را باعث خنثی شــدن تلاش 
دشــمنان برای تحت تأثیر قرار دادن شکوه و 
اثرگذاری مراســم اربعین دانســت و توجه به 
طرح های نوین در برنامه ریزی برای تســهیل و 
ارتقای کیفیت ســفر و برگزاری مراسم اربعین 

را خواستار شد.
رئیس جمهــور، همــکاری فرمانــداران و 
استاندارها با ستادهای مردمی اربعین را ضروری 
دانست و با تأکید بر تقویت ظرفیت های رسانه ای 
مردمی برای انعکاس عظمت این حماسه بزرگ 
و مردمــی گفت: ما خود را خادم زائران اربعین 
می دانیم و برای تقویــت گروه های مردمی در 
این مسیر همه تلاش خود را انجام خواهیم داد.

سردارشــکارچی:یکیازالزاماتاین
منطقــهایجادامنیتاســتکهجمهوری
اسلامیایراندرخطمقدمامنسازیمنطقه
قرارداردوبرایانجامآنهزینههممیکند؛
آرایشبرایامنسازیاستنهایجادناامنی.

ســردار ابوالفضل شــکارچی معاون تبلیغات 
دفاعی ســتاد کل نیروهای مســلح )پنج شنبه، 
1۹ مردادماه( در نشســت خود با اصحاب رسانه 
بــه مناســبت روز خبرنگار، گفــت: در اینجا به 
خبرنگاران و شهدای بزرگ دوران دفاع مقدس و 
به ویژه شهدای دفاع از حرم و امنیت کشور درود 

می فرستیم.
وی افزود: شهدای بزرگی که ثمره تلاش آنها، 
پیشــرفت و اقتدار دفاعی کشــور هستند؛ مانند 
شهید »حســن باقری« که به  عنوان خبرنگار به 
عرصه انقلاب اسلامی ورود پیدا کرد و شاید بتوان 
 گفت اولین خبرنگاری بود که به نمایندگی از سایر 
خبرنگاران به خارج از کشــور رفت و ســپس در 
دوران دفاع مقدس به  عنوان فرمانده ای تیزهوش، 
دانشمند و مؤثر در دفاع مقدس ورود پیدا کردند 

و در همان کسوت هم به شهادت رسید.
معاون تبلیغات دفاعی ستاد کل نیروهای مسلح 

گفت: البته شهید »صارمی « را هم  داریم  که شهید 
مقاومت است و نیز سایر عزیزانی که در دوران دفاع 

مقدس و دفاع از حرم به شهادت رسیدند. 
سردار شکارچی در رابطه با محدودیت موجود 
در نیروهای مسلح  اظهار کرد: در این راستا؛ گاهی 
انتظارات خبرنگاران صحیح است، اما در نیرو های 
مسلح محدودیت هایی وجود دارد که سایر حوزه ها 
تا این  اندازه با محدودیت مواجه نیستند. درواقع، 
برخــی از محدودیت ها مطابق بــا پروتکل های 

نیرو های مسلح تنظیم شده است.
وی ادامه داد: بسیاری از فعالیت ها و رونمایی ها 
در نیرو های مسلح انجام می شود که هیچ خبری 
از آن منتشر نمی شود، چرا که بخش عمده ای از 
توان دفاعی کشور قابل بیان نبوده و در این زمینه 
جایی برای تبلیغات نیســت. به همین دلیل؛ در 
رابطــه با توان بازدارندگی فقط بخش هایی از آن 

را بازگو می کنیم.
رسانه دشمن افکار عمومی را

 شبانه روز بمباران می کند
معاون فرهنگی و تبلیغات دفاعی ســتاد کل 
نیروهای مســلح با بیان اینکه در خصوص برخی 
وقایع نمی توانیم »روایتگر اول« باشــیم، تصریح 

کرد: افکار عمومی به کارکرد، تکنیک و تحلیل های 
خبرنگاران گره خورده اســت و ما از خبرنگاران 
به  عنوان افســران جنگ رســانه ای در ســطح 
راهبردی کشــور انتظاراتی داریم. حال چنانچه 
در داخل کشــور تحلیل رســانه ای  اشتباه انجام 
شود، رسانه های بیگانه بر آن موج سواری می کنند.
ســردار شکارچی با بیان اینکه خبرنگاران در 
اقتدار دفاعی و هم در ارتقای قدرت بازدارندگی 
کشــور  سهیم هستند، تصریح کرد: ما در شرایط 
بســیار ســخت و  پیچیده جنگ نرم  و شناختی 
قرار داریم زیرا امپراطوری رسانه ای دشمن افکار 
عمومی جامعه را شــبانه روز مــورد بمباران قرار 
می دهند. اگر فقط در موضع انفعالی و دفاعی در 
برابر حملات رسانه ای دشمن قرار بگیریم، شکست 

خورده ایم و در آن هیچ شکی وجود ندارد.
آمریکا را به عنوان قدرت جهانی

 به حساب نیاورید
وی افزود: آمریــکا را به عنوان قدرت جهانی 
به حســاب نیاورید، چون آنهــا دنبال جلوگیری 
از فروپاشی خود هســتند؛ امروز هم قدرت های 
نوظهــور و هم انقلاب اســلامی ضرباتــی را بر 
پیکره آمریکای جنایتکار وارد کردند که به هیچ 

عنوان نمی تواند آســیب هایی که بر او وارد شده 
را جبران کند.

سردار شکارچی ادامه داد: با این وجود آنها ما 
را به ایجاد ناامنی در خلیج  فارس متهم می کنند 
در حالی که خلیج  فارس خانه کشورهای منطقه 
اســت و باید به آمریکایی ها گفت که شــما در 
اینجا چه کار دارید؟ این ســؤال را رسانه ها باید 
از آمریکایی ها، انگلیسی ها و فرانسوی ها بپرسند  .
وی با بیان اینکه آمریکایی ها، انگلیســی ها و 
فرانسوی ها ما را به ایجاد ناامنی در خلیج  فارس 
متهم می کننــد، تأکید کرد: ایــن اتهام زنی در 
صورتی انجام می شود که ما تمام  تلاش خود را با 
همکاری سایر کشورهای منطقه انجام  می دهیم  

تا به امنیت  منطقه خدشه ای وارد نشود.
سخنگوی ارشــد نیروهای مسلح افزود: آنها 
بــرای غارت منابع کشــورهای منطقــه آمده و 
مــا را به ناامنــی در آب هــای بین المللی متهم 
می کنند؛ اگر تهدید باشــیم فقــط برای آمریکا، 
انگلیس و رژیم صهیونیســتی هســتیم و برای 
کشــورهای منطقه هیچ تهدیدی نیستیم. چون 
 با کشــورهای منطقــه دارای منافع مشــترک

هستیم.

سردارشکارچی:

ایران در خط مقدم امن  سازی منطقه قرار دارد
و برای انجام آن هزینه هم  می كند

رئیسجمهورآفریقایجنوبیدردیدارامیرعبداللهیان:

آفریقای جنوبی علاقه مند است تا ایران 
به عضویت بریکس پذیرفته شود

رئیسجمهورآفریقایجنوبیگفتاجلاس
سرانبریکسدرجهانموردتوجهویژهای
قرارگرفتهوآفریقایجنوبیعلاقهمنداست
تاجمهوریاســلامیایرانبهعنوانکشور
دوستآفریقایجنوبی،بهعضویتبریکس
پذیرفتهشــودوتهــراندراینخصوص،

حمایتکاملپرتوریارادارامیباشد.
حســین امیرعبداللهیان، وزیــر امور خارجه 
کشورمان که به منظور برگزاری پانزدهمین اجلاس 
کمیسیون مشترک همکاری های جمهوری اسلامی 
ایران و جمهوری آفریقای جنوبی به پرتوریا سفر 
کرده بود، بعد از ظهر پنجشنبه 1۹ مرداد با سیریل 
رامافــوزا رئیس جمهور آفریقــای جنوبی دیدار و 

گفت وگو نمود.
در ایــن دیــدار امیرعبداللهیان با  اشــاره به 
روابط خوب و روبه رشــد دو کشــور و برگزاری 
موفق پانزدهمین اجلاس کمیســیون مشــترک 
همکاری های اقتصادی، از نهایی شــدن توافقات 
ســازنده در قســمت های مختلف و آماده شدن 

چندین سند همکاری ابراز خرسندی نمود. 
رئیس دستگاه دیپلماسی همچنین از پذیرش 
دعوت از جمهوری اســلامی ایران جهت شرکت 
رئیس جمهور کشورمان در اجلاس سران بریکس 

خبر داد. 
وی ضمن اســتقبال از توســعه همکاری ها 
فی مابین دو کشور به جایگاه مهم جمهوری اسلامی 
ایــران در منطقه غرب آســیا و جایگاه آفریقایی 
جنوبی در قاره آفریقا و توانمندی های دو کشــور 

در زمینه های مختلف  اشاره کرد.
رامافوزا رئیس جمهور آفریقای جنوبی نیز ضمن 
ابلاغ ســلام به رئیس جمهور کشــورمان و اظهار 
خرســندی از پذیرش دعوت وی از سوی جناب 
آقای دکتر رئیسی جهت شرکت در اجلاس سران 
بریکس و همچنین سفر رسمی دوجانبه پاییز به 
آفریقای جنوبی، سفر ایشان را مهم ارزیابی کرده 
و اضافه نمود که حضــور رئیس جمهور ایران در 
اجلاس بریکس از اهمیت ویژه ای برخوردار بوده و 

مورد توجه آفریقای جنوبی قرار دارد.
حضور رئیس جمهور ایران 

در پانزدهمین اجلاس بریکس
وی ضمن  اشــاره به اهمیــت یافتن اجلاس 
بریکس در ســطح جهان اضافه نمود که آفریقای 

جنوبی علاقه مند است تا جمهوری اسلامی ایران 
به عنوان کشور دوست آفریقای جنوبی، به عضویت 
بریکس پذیرفته شــود و تهران در این خصوص، 
حمایت کامل پرتوریا را دارا می باشد.ما از توافقات 
حاصله در کمیسیون مشترک خوشحالیم و آماده 

اجرای توافقات می باشیم. 
رئیس جمهور آفریقــای جنوبی در پایان ابراز 
امیدواری کرد که در ســفر رسمی رئیس جمهور 
ایران در شــهریور ماه برای شــرکت در اجلاس 
بریکس و چندین ســند همکاری به امضا رسیده 
و در زمینه های مختلف ، همکاری دو کشور جنبه 

اجرایی به خود گیرد.
لازم به ذکر است که دکتر رئیسی رئیس جمهور 
کشورمان قرار است دوم شهریور ماه برای شرکت 
در پانزدهمین اجلاس بریکس و دوستان بریکس 
که از ۲۲ اوت )۳1 مرداد ( الی ۲4 اوت )۲ شهریور( 
در ژوهانسبورگ برگزار می شود به این کشور سفر 
کند. این نشســت که اولین اجلاس رســمی این 
ســازمان پس از همه گیری ویروس کرونا در دنیا 
است به واسطه تحولات اخیر اقتصادی ، نظامی و 
سیاسی در جهان از جمله جنگ روسیه و اوکراین 
و شــدت گرفتن تنش های چین با ایالات متحده 

آمریکا از اهمیت ویژه ای برخوردار است.
اهمیت حضور ایران در بریکس

اتحاد بریکس که به طور رسمی در سال ۲00۹ 

به وسیله 4 کشور رو به رشد اقتصادی و صنعتی 
یعنی برزیل، روســیه، هند و چیــن در اجلاس 
یکاتنبورگ روسیه آغاز به کارکرد یکی از مهم ترین 
سازمان ها و اتحاد ها بر علیه نظم غربی و آمریکایی 
حاکم بر نظام اقتصادی ، مالی و تجاری جهان است. 
این اتحاد با هدف بهبود شرایط اقتصادی و اصلاح 
نظام مالی جهان و همچنین برقراری روابط پولی 
و تجــاری نزدیک با یکدیگر و ایفای نقش مؤثر و 
بیشــتر در امور اقتصادی جهان فعالیت داشته و 
دارد ، کشــورهای عضو این سازمان معتقدند که 
نظام مالی جهان باید اصلاح شود تا بتواند به یک 
نظام کارا، مطمئن و باثبات تبدیل شــود. پس از 
ابــراز تمایل و درخواســت آفریقای جنوبی برای 
پیوستن به این سازمان و اتحاد اقتصادی سیاسی ، 
وزرای امور خارجه کشــورهای عضو در نشستی 
کــه در ۲1 ســپتامبر ۲010 در نیویورک برگزار 
گردید، با عضویت آفریقای جنوبی موافقت کردند 
 )BRICS( از آن تاریخ این سازمان با نام بریکس
که شــامل حرف اول نام پنج کشور عضو می شود 

نامیده و شناخته می شود. 
بنابر گزارش رویترز گروه بریکس اکنون بیش از 
40 درصــد از جمعیت جهان ، بیش از ۲۶.۷ درصد 
وســعت کره زمین و حــدود ۲۶ درصد از اقتصاد 
جهانــی را تشــکیل می دهد و یکــی از مهم ترین 
 اتحاد هــا و مجامــع جایگزین برای کشــورهای

غیر غربی هست. اکنون ۲۳ کشور از جمله جمهوری 
اسلامی ایران ، عربستان ســعودی، امارات متحده 
عربی، آرژانتین،  اندونزی و مصر به طور رسمی برای 

عضویت جدید بریکس درخواست داده اند. 
رویترز همچنین عنوان می دارد بحران روسیه 
و اوکرایــن اهمیت این ســازمان را بیش از پیش 
و دوچندان کرده اســت. از سویی چین با حضور 
فعال و استقبال از گسترش این سازمان به دنبال 
تقویت قدرت ژئوپلیتیکی خــود در برابر آمریکا 
هست و روسیه بریکس را به عنوان راهی برای در 
برابر فشار غربی ها در مسئله اوکراین دانسته و از 
آن حمایــت می کند ، هند و برزیل نیز به دو ایده 

چین و روسیه نزدیک شده اند.
رویکرد ســازنده و تعامــل حداکثری دولت 
سیزدهم در عرصه جهانی و بالاخص با قدرت های 
اقتصادی و سیاســی غیر غربی که پس از تجربه 
ناموفــق و شکســت خورده دولت هــای یازدهم 
و دوازدهــم در نگاه صرف به غرب و ســوزاندن 
فرصت های طلایی اقتصادی و سیاسی در جهان 
غیر غربی در پیش گرفته شده، منجر به ابراز تمایل 
و پیشرفت بیشتر در زمینه پیوستن کشورمان به 
اتحاد ها و سازمان های نوظهور اقتصادی و سیاسی 
جهــان که نقش عمده ای در اقتصاد و سیاســت 
بین الملل ایفا می کنند شــده است. پیش از این 
ایران با موافقت اعضا در شــهریورماه سال 1400 
به عضویت رسمی سازمان  شانگهای پذیرفته شد و 
اکنون پیوستن به گروه بریکس می تواند ایران را در 
مسیر فائق آمدن به راهبرد ظالمانه فشار حداکثری 
غرب در موضوع هســته ای یاری کرده و از سویی 
دیگر کشــورمان را در دورانی که به عقیده اکثر 
صاحب نظران روابط بین الملل و اقتصاد سیاســی 
بین الملل دوران افول هژمون آمریکا و اوج گیری 
جهان غیر غربی و بالاخص کشورهای مشرق زمین 
است به فرصت های طلایی همکاری های اقتصادی 

و سیاسی با این کشورها برساند.
از ســویی دیگر حضور ایران به عنوان قدرت 
اول منطقه غرب آسیا، دارنده بیشترین منابع گاز 
و نفــت مجموع جهان و کشــوری با فرصت های 
دریایی بســیار و موقعیت ژئوپلیتیک در راه ها و 
کریدورهــای جدید تجاری دنیا می تواند بریکس 
را در مسیر توسعه اقتصادی و گشایش مسیرهای 

جدید همکاری اقتصادی و سیاسی یاری کند.


